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Będą wyższe stawki dla badaczy
korzystających z unijnych funduszy

Rodzi też obawy przed "dumpingiem naukowym", czyli konkurowaniem na rynku badań zaniżoną
ceną - powiedział minister Seweryński.
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Jego zdaniem, stopniowe wyrównanie stawek "stworzy lepsze szanse w dziedzinie badań
naukowych". A choć wyższe stawki oznaczają, że finansowy udział Polski w siódmym programie
ramowym będzie większy, to "per saldo będzie to korzystne dla polskich ośrodków badawczych" -
zaznacza minister.

Zebrani w Brukseli 30 maja unijni ministrowie ds. nauki wstępnie uzgodnili zasady podziału funduszy
w ramach siódmego programu ramowego na lata 2007-2013. W sumie chodzi o 54,5 mld euro. To 60
proc. więcej, niż w poprzednim programie.

Polski udział w piątym i szóstym (obecnym) unijnym programie ramowym w dziedzinie badań
i rozwoju technicznego nie jest zadowalający. "W niedostatecznym stopniu absorbujemy środki
europejskie. Nie odzyskamy wszystkich środków włożonych" - przyznaje minister Seweryński.

Dodatni był wprawdzie bilans piątego programu (lata 1998-2002) - w którym Polska uczestniczyła
jeszcze jako kraj kandydujący do UE - ale w dużej mierze wynikało to z redukcji ówczesnej polskiej
składki. Finansowy bilans udziału w szóstym programie (2002-2006) jest na razie ujemny.

Ile pieniędzy przypadnie polskim ośrodkom badawczym - nie wiadomo. Minister Seweryński mówi, że
będzie to zależało od złożonych wniosków. Podczas poprzedniej wizyty w Brukseli (w marcu)
deklarował, że liczy na co najmniej 400 mln złotych rocznie, czyli dwa razy więcej niż obecnie.

Ministerstwo nauki i szkolnictwa wyższego chce, żeby o unijne środki starało się więcej ośrodków
badawczych i by brały one udział w dużych projektach silnych konsorcjów, a nie - tak jak obecnie -
w wielu małych przedsięwzięciach.

Zachętą do składania wniosków o granty ma być stopniowe podwyższenie stawki służącej do
obliczania kosztów badań. Teraz polska stawka jest cztery razy niższa niż średnia unijna. Resort
chciałby ją podwoić.

 PAP - Nauka w Polsce, Michał Kot 
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Ekspertka ds. rynku pracy
Gotowość do zmian cenniejsza niż wyuczony zawód.
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Centrum Badań Naukowych przyciąga
specjalistów
Tych, którzy napotykają w swych krajach przeszkody w działalności badawczej.
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Statek kosmiczny, który miał wylądować na
Wenus w latach 70.,
W maju spadnie na Ziemię.
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Częste używanie konopi
Ma związek ze zwiększoną śmiertelnością pacjentów z rakiem jelita grubego
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UE chce przyciągnąć naukowców ze świata, w
tym z USA
Powiedziała w poniedziałek w Paryżu szefowa Komisji Europejskiej.
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Więcej ruchu w średnim wieku to mniejsze
ryzyko alzheimera
Informuje pismo „Alzheimer’s & Dementia”.
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W walce z mobbingiem konieczne zmiany
systemowe
Bez demokratyzacji uczelni niemożliwe jest poważne traktowanie tematu.
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Noblista doktorem honoris causa Politechniki
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Śląskiej
Amerykański biolog molekularny Victor Ambros.

Informacje dnia:  Ekspertka ds. rynku pracy Centrum Badań Naukowych przyciąga specjalistów
Statek kosmiczny, który miał wylądować na Wenus w latach 70., Częste używanie konopi UE chce
przyciągnąć naukowców ze świata, w tym z USA Więcej ruchu w średnim wieku to mniejsze ryzyko
alzheimera Ekspertka ds. rynku pracy Centrum Badań Naukowych przyciąga specjalistów Statek
kosmiczny, który miał wylądować na Wenus w latach 70., Częste używanie konopi UE chce
przyciągnąć naukowców ze świata, w tym z USA Więcej ruchu w średnim wieku to mniejsze ryzyko
alzheimera Ekspertka ds. rynku pracy Centrum Badań Naukowych przyciąga specjalistów Statek
kosmiczny, który miał wylądować na Wenus w latach 70., Częste używanie konopi UE chce
przyciągnąć naukowców ze świata, w tym z USA Więcej ruchu w średnim wieku to mniejsze ryzyko
alzheimera  
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